
                              P R O T O K Ó Ł  Nr XLVIII / 2010 
     Z UROCZYSTEJ  S E S J I  RADY MIEJSKIEJ w K O Z I E N I C A C H 
     odbytej w dniu  17 czerwca 2010r w sali sportowej Ogrodu Jordanowskiego     
                        w Kozienicach, ulica Jana Kochanowskiego 1.              
 

 
Ad. 1. 
           Z okazji przypadającego w tym roku 20-Lecia samorządu terytorialnego 
Gmin, zorganizowano uroczystą sesję Rady Miejskiej w Kozienicach, z udziałem 
samorządowców, w tym Radnych pięciu kadencji, Mieszkańców, zaproszonych 
Gości.   
 
          Miłym akcentem przed rozpoczęciem uroczystej sesji było wręczenie Radnym 
wszystkich kadencji pamiątkowe tabliczki w zamykanym etui z grawerowanym 
podziękowaniem za pracę na rzecz społeczności lokalnej oraz inne drobne upominki.   
    
          Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz Prawda o godzinie 10-tej otworzył 
UROCZYSTĄ S e s j ę Rady Miejskiej w Kozienicach i po powitaniu Radnych Rady 
Miejskiej, kadencji  1990 – 1994, 1994-1998, 1988-2002, 2002-2006, 2006-2010, 
Burmistrza Gminy Pana Madejskiego Henryka w kadencji 1990-1994, 1994-1998, 
obecnego Burmistrza Gminy Kozienice Pana Tomasza Śmietankę, który spawuje 
funkcję Burmistrza – 3 kadencje, Starostę Powiatu Kozienickiego, Radnych Rady 
Powiatu, delegacje zagraniczne, Przedstawicieli samorządu gminnego  
i powiatowego, przedstawicieli zakładów pracy, Posła na Sejm RP Pana Czesława 
Czechyrę, zaproszonych Gości oraz wszystkich obecnych na sali obrad 
oświadczając, iż zgodnie  z listami obecności stwierdził qworum Radnych wszystkich 
kadencji.  
 
   -  Lista obecności Radnych stanowi integralną część niniejszego protokołu, 

   -  Lista  12 uczestników delegacji niemieckiej z partnerskiej Gminy Góllheim  
     w załączeniu do protokołu, 
   - Lista zaproszonych Gości w załączeniu.  

   
   Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz Prawda przedstawił  
porządek uroczystej dzisiejszej sesji: 
 
  

Proponowany  porządek uroczystej S e s j i :  
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Prezentacja materiału filmowego „Samorząd lokalny szansą rozwoju    
    Gminy Kozienice”.  
3. Wykład prof. Michała Kuleszy – „20 lat Samorządu Terytorialnego  
    w Polsce”. 
4. Wystąpienie: 

- Henryka Madejskiego, Burmistrza Gminy Kozienice  
     w latach 1990 – 1998, 



 2 

- Tomasza Śmietanki, Burmistrza Gminy Kozienice.  
5. Wystąpienia zaproszonych delegacji zagranicznych. 
6. Przerwa.  
7. XX lat funkcjonowania Samorządu Gminnego w Kozienicach – debata    
    z udziałem zaproszonych gości.  
8. Zakończenie obrad.  
 
Ad. 2. 
 

       Po uroczystym otwarciu i powitaniu przez Przewodniczącego Rady 
Miejskiej  Kozienice - miała miejsce prezentacja multimedialna  materiału 
filmowego „Samorząd lokalny szansą rozwoju Gminy Kozienice ”  
przygotwana przez telewizję lokalną „Kronikę Kozienicką”  
    45 minutowy Film przybliżył  bilans dokonań samorządu w okresie  
1990-2010 zarejestrowanego przez Kronikę. 
 
      Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej  wygłosił krótkie przemówienie 
Cyt m.in: 
      „ 20 Lecie samorządu to nie jest okazja, to nie jest też obowiązek – to jest 
potrzeba debaty w której ponownie zobaczymy nasze cele, nasze wyzwania, nasze 
potrzeby i nasze możliwości. To debata o przyszłości w której każdy może się czegoś 
nauczyć od każdego.Wiele pożądanych i praktycznych rozwiązań już od dawna 
funkcjonuje w miastach i gminach naszych Szanownych Gości z Góllheim. Dzięki 
temu mamy możliwość wymianę doświadczeń w sferze kultury tradycji, samorządu 
lokalnego, systemu oświaty, bezpieczeństwa publicznego, sportu czy rekreacji, te 
doświadczenia też mogą stać się pomocne przy realizacji wyzwań stojących przed 
naszymi partnerami. Wszyscy tworzymy jedną rodzinę europejską. Jesteśmy mądrzy 
mądrością wspólnoty lokalnej, mądrością ludzi, którzy są członkami tej wspólnoty  
i chcą aktywnie uczestniczyć w jej życiu. Zwycięstwo publiczne to nie  „zwycięstwo 
nad innymi ludźmi”. - to skuteczne współdziałanie, które przynosi korzyści wszystkim 
zaangażowanym. Zwycięstwo publiczne to wspólna praca, wspólna komunikacja, 
wspólne nadawanie rzeczom określonego biegu w sposób jakiego nie mogłaby 
osiągnąć żadna z biorących w tym udział osób, gdyby pracowała samodzielnie. 
W demokracji nikt nie ma monopolu na prawdę, ale w demokracji ważna powinna być 
troska o wspólne poszukiwanie prawdy.  
Osobiście uważam, że są tylko dwa rodzaje trwałej spuścizny, jakie możemy 
zostawić naszym dzieciom, wnukom, następnym pokoleniom 

- jednym są korzenie 
- drugim są skrzydła. 

 
Dzisiaj w tym miejscu są ludzie, którzy nie od 20 lat, ale od zawsze swoją fascynacją, 
pracą , zaangażowaniem i entuzjazmem z troską i nadzieją zabiegali i zabiegają o te 
dwa nierozłączne elementy. To właśnie dziś jest Wasze Święto. To właśnie wam 
należą się słowa podziękowania.”  
 
      Reasumując przekazał życzenia, gratulacje i podziekowania. 
               
       Przewodniczący  Rady  Miejskiej podziękował grupie ludzi – przestawicielom 
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Komitetu Honorowego, którzy zajmowali się organizacją obchodów XX Lecia 
Samorządu Gminego , wymieniając nazwiska: 
Pan Boryczka Jan, Pan Maciąg Janusz, Pan Madejski Henryk, Pan Pakuła 
Kazimierz, Pan Pulkowski Stanisław, Pan Janusz Stąpór, Pan Jan Wrona. 
      Podziękował również tym wszystkim, którzy pracowali na rzecz Gminy, włączając 
się do współpracy z samorządem.   
      Przewodniczący Rady dodał, iż grupa Radnych w dniu dzisiejszym  odwiedziła 
cmentarze, składając kwiaty, zapalając  znicze  na grobach nieżyjących już 
samorządowców.     
 
Była prowadzona też zbiórka pieniędzy dla powodzian.  
 
      Po czym Przewodniczący Rady  Miejskiej Pan Mariusz  odczytał list Wojewody 
Mazowieckiego oraz  Zarządu Województwa Mazowieckiego w Warszawie, którzy 
nie mogli wziąć udziału w dzisiejszej uroczystej sesji,  w związku z innymi wcześniej 
ustalonymi obowiązkami. 
Powyższe listy stanowią integralną część niniejszego protokoły  
 
Ad.3. 

       W punkcie tym prof. Michał Kulesza wygłosił wykład na temat  „20 lat 
Samorządu Terytorialnego w Polsce”. Prof. Kulesza jest współautorem reformy 

samorządowej w Polsce. Podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję . W swoim 
wystąpieniu mówił m.in. reformie samorządowej, ustawie o pracownikach 
samorządowych, o strukturach i sposobie  zarządzania, co w tym czasie się dokonało 
i wydarzyło. 
Mówił również o historii polskiego samorządu, współdziałaniu, kompetencjach, 
współpracy gmin, powiatów, zdolności współpracy wójtów, burmistrzów a radą. 
Kończąc swoje wystąpienie pogratulował samorządowcom trudnej, lecz niezwykle 
owocnej pracy na rzecz rozwoju miasta i gminy - życzył, aby kolejne lata działalności 
przedstawicieli samorządu przyniosły realizację wielu ważnych przedsięwzięć, 
projektów, które wpłyną na poprawę warunków życia mieszkańców. 
 
Ad. 4. 
 

 Wystąpienie: 
- Pana Henryka Madejskiego, Burmistrza Gminy Kozienice  
     w latach 1990 – 1998, 

     -   Pana Tomasza Śmietanki, Burmistrza Gminy Kozienice. 
 
      Osobistymi refleksajmi na temat działalności samorządu  oraz swoimi 
dokonaniami podzielili kolejno  się: 
Burmistrz Gminy Pan Henryk Madejski –  w latach 1990-1998, 
Burmistrz  Gminy Pan Tomasz Śmietanka – latach 1998-2010. 
 
Ad. 5. 
Następnie były krótkie wystąpienia  przedstawicieli delegacji  
niemieckiej z Gminy Góllheim w osobach: 

- Burmistrza Gminy Góllheim Pana Dieter Hartmuller, 



 4 

- Byłego Burmistrza Gminy Góllheim a.D  Pana Hansa Appel, 
- Burmistrza Gminy Związkowej Góllheim Pana Klaus-Dieter 

Magsig. 
      Przedstawiciele delegacji podziękowali za zaproszenie na dzisiejszą, uroczystą 
sesję. Mówili m.in.  o bieżącej naszej współpracy, kontaktach między naszymi 
Gminami, porozumieniu między Polską a Niemcami, o podpisanym układzie   
o dobrym sąsiedztwie i współpracy, stosunkach gospodarczych, zmianach 
systemowych, współpracy szkół, wymianie młodzieży, wielowiekowej kulturze, 
bliskiej współpracy i kontaktach na niwie samorządowej, znajomości języków. 
Złożyli życzenia, życząc  wielu sukcesów, aby pracować wspólnie nad dobrem na 
rzecz wspólnej Europy.   
      

Ad. 6. 
     W tym momencie Przewodniczący  Rady Miejskiej ogłosił 
półgodzinną przerwę.  
 
Ad. 7. 
     Po przerwie Przewodniczący Rady wzowił obrady. 
 
Po przerwie odbyła się debata z udziałem zaproszonych Gości na temat  
XX lat funkcjonowania Samorządu Gminnego w Kozienicach, 
 
W punkcie tym głos zabrali : 
 
- Poseł na Sejm Pan Czesław Czechyra, 
- Były Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Kazimierz Pakuła, 
- Były Radny Rady Miejskiej Pan  Tomasz Sałek. 
 
  W/w podzielili się również swoimi spostrzeżeniami, refleksajami i odczuciami.   
 
        Wręczono również  bukiet kwiatów Pani Halinie Rabijewskiej ( byłej Skarbnik 
Gminy Kozienice)  za wieloletnie zaangażowanie w pracę na rzecz rozwoju 
społeczności lokalnej i kreowanie wyróżniającego się wizerunku Gminy Kozienice. 
 
Ad. 8. 
 
Wobec zrelizowania porządku  obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz 
Prawda podziękował wszystkim obecnym za  przybycie i udział w sesji a następnie 
dokonał zamknięcia o godz. 13-tej  XLVIII Uroczystą   SE S J Ę RADY MIEJSKIEJ  
w KOZIENICACH. 
 
O godzinie 15-tej Radni obejrzeli występ Zespołu.  
 
Na tym protokoł zakończono                                   PRZEWODNICZĄCY  
     Protokołowała                                                       RADY MIEJSKIEJ 
Elżbieta Kołodziejczyk 
        inspektor                                                          MARIUSZ PRAWDA 
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